
Sundheds- og Forebyggelsesudvalget

Til: Ministeren for sundhed og forebyggelse

Dato: 21. maj 2014

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 804
Daværende sundhedsminister Astrid Krag anmodede den 1. november 2012
Sundhedsstyrelsen om at iværksætte en undersøgelse af omskæringer af
drengebørn. Undersøgelsen skulle bl.a. indeholde en nærmere angivelse af
”Hvorledes er omskæring af drengebørn lovgivningsmæssigt reguleret i dag”.
”Vejledning om omskæring af drenge” beskriver imidlertid ikke, hvorledes om-
skæring af drengebørn lovgivningsmæssigt er reguleret i dag, mens det i ”No-
tat om omskæring af drenge” kun er dækket med sætningen: ”I modsætning til
omskæring af kvinder, jf. straffelovens § 245a, er der i Danmark ikke forbud
mod at omskære drengebørn.” Hvorfor har Sundhedsstyrelsen ikke, eventuelt
med bistand fra Justitsministeriet eller andre juridiske eksperter, efterkommet
sundhedsministerens anmodning fra 1. november 2012 om at undersøge,
hvorledes omskæring af drengebørn i dag er lovgivningsmæssigt reguleret?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Ole Birk
Olesen (LA).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Ole.Birk@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karen J. Klint
formand
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